
 

 
1 / 1 

 
 
 

Plan- og Udviklingsudvalget 
 
 
 

Referat fra møde 
Onsdag den 2. november 2011 kl.  16.00 i  Sct. Michael, Slangerup 
 
Mødet slut kl. 18.20 
 
 
MØDEDELTAGERE 
 
 John Schmidt Andersen (V)
 
 
Guri Bjerregaard (A) 

 Hanne Kyvsgaard (C) 

 Jesper Henriksen (A) 
 Kirsten Weiland (A) 

Lis Olsen (V) 

Poul Henrik Hedeboe (F) 

 



 

 
2 / 2 

 
 
 

Indhold 
 
 

 ÅBENT MØDE 
 
Sag nr. 85 Endelig vedtagelse af Plan- og Agenda 21-strategi 2011 
 
Sag nr. 86 Sydkajen 29, 3600 - dispensation fra lokalplan 78, til altan - 49ED Frederiks-

sund Bygrunde 
 
Sag nr. 87 Anmodning om udarbejdelse af lokalplan for Kulhusgården. 
 
Sag nr. 88 Ansøgning om ændret anvendelse af bebyggelse i erhvervsområde ved Køben-

havnsvej i Slangerup 
 
Sag nr. 89 Sammenfattende redegørelse vedr. kommuneplantillæg og VVM for ny fabriks-

bygning hos Haldor Topsøe, Linderupvej 
 
Sag nr. 90 Budgetopfølgning pr. 30. september 2011 
 
Sag nr. 91 Godkendelse af takster - Budget 2012 
 
Sag nr. 92 Meddelelser 
 
 LUKKET MØDE 
 
Sag nr. 93 Orientering om afslag/dispensationer til helårsbeboelse i sommerhus 
 
 

 



 

 
3 / 3 

 
Journal nr.: 

015862-2010 
Sag nr.  85 
 
 
Endelig vedtagelse af Plan- og Agenda 
21-strategi 2011 

Lovgrundlag: Planloven 
 

Sagsfremstilling: Byrådet besluttede på møde den 22. juni 2011 at fremlægge debatoplæg til 
Plan- og Agenda 21-strategi 2011 til offentlig debat. Strategien har været of-
fentligt fremlagt i perioden den 5. juli 2011 til den 13. september 2011.  
Der er i perioden indkommet 15 høringssvar. Kopi af høringssvarene fremgår 
af Bilag 1.  
Administrationen har behandlet de indkomne høringssvar i en hvidbog, hvori 
høringssvarene kommenteres og der stilles forslag til beslutninger vedrørende 
eventuelle ændringer i Plan- og Agenda 21-strategi 2011. Hvidbogen fremgår 
af Bilag 2.  
Høringssvarene omhandler en lang række emner og spænder vidt, fra helt 
overordnede strategiske overvejelser til forslag om meget konkrete initiativer. 
Nogle af synspunkterne omhandler følgende: 

• Ønske om en mere tydelig præcisering og nye initiativer på bæredyg-
tigheds- og klimaområdet  

• Ønske om større fokus og flere udviklingsmuligheder i det åbne land 
og for landbruget  

• Ønske om gode muligheder for cyklismen  
• Ønske om større fokus på beskyttelsen af grundvandet  
• Ønske om gode muligheder for friluftslivet  
• Ønske om gode forhold for dyrelivet og naturen  
• Forslag til planlægningsemner og initiativer i den nye by Vinge 

Da Plan- og Agenda 21-strategien er en overordnet beskrivelse af hvilken ret-
ning Byrådet ønsker, at planlægningen skal have, er der i strategien ikke taget 
stilling til indkomne forslag om meget konkrete initiativer og projekter. I de 
fleste tilfælde kan sådanne forslag sagtens udføres inden for de rammer, som 
strategien fastlægger.  
Ligeledes er der ikke i strategien taget stilling til forslag og synspunkter vedrø-
rende planlægningen af den nye by Vinge, men forslagene vil indgå som kon-
struktive input til det kommende planlægningsarbejde. 
I debatperioden afholdte Frederikssund Kommune et åbent borgermøde den 
23. august 2011. Referat af borgermødet fremgår af Bilag 3. 
 



 

 
4 / 4 

Kommunen afholdte også et temamøde for lokale organisationer den 5. sep-
tember 2011. Notat, der opsummerer synspunkter fra temamødets gruppedis-
kussioner fremgår af Bilag 4. 
Af Bilag 5 fremgår en revideret version af strategien med de foreslåede æn-
dringer samt tekniske korrektioner. Ændringer er markeret med rødt i teksten. 
I tilføjet tekst s. 19, 3. afsnit er der forskel på formuleringen i hvidbogen og i 
den reviderede version af strategien. Formuleringen s. 13 i hvidbogen gælder. 
 

Bevilling : Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Plan- og Miljøchefen indstiller at Plan- og Udviklingsudvalget og Teknik-, Miljø- 
og Erhvervsudvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. Plan- og Agenda 21-strategi 2011 vedtages endeligt. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, mandag den 31. 
oktober 2011 
 
Punktet udsættes til et ekstraordinært møde sammen med Plan- og Udvik-
lingsudvalget den 2. november 2011. 
 
Kristian Moberg (V) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Beslutninger: Hanne Kyvsgaard (C) ønsker en ændring på s. 20, 4. afsnit, hvor ordet "store" 
i forbindelse med vindmøller udgår. 
 
Afstemning om ændringsforslag:  
For stemte 1: Hanne Kyvsgaard (C). 
Imod stemte 5: Poul Henrik Hedeboe (F), Guri Bjerregaard (A), Kirsten Wei-
land (A), Lis Olsen (V), John Schmidt Andersen (V). 
Fraværende: Jesper Henriksen (A). 
Ændringsforslaget forkastet. 
 
Indstilling tiltrådt. 
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Bilag: Bilag 1 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Høringssvar til Plan- og Agenda 
21-strategi 2011 
Bilag 2 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Hvidbog, behandling af hørings-
svar - Plan- og Agenda 21-strategi 2011 
Bilag 3 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Referat af borgermødet 
Bilag 4 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Mødenotat Temamøde 
Bilag 5 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Plan- og Agenda 21-strategi 
2011 til endelig vedtagelse 
 

http://www.frederikssund.dk/media(13723,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13723,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13725,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13725,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13727,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13728,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13729,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13729,1030).pdf
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Journal nr.: 

017757-2011 
Sag nr.  86 
 
 
Sydkajen 29, 3600 - dispensation fra 
lokalplan 78, til altan - 49ED Frede-
rikssund Bygrunde 

Lovgrundlag: Planloven  
 

Sagsfremstilling: Byggeafdelingen har den 16. august 2011 modtaget en ny ansøgning om tilla-
delse til at opsætte mindre altaner på facaden i stuesiden af bebyggelsen Syd-
kajen, Enghusene, 3600 Frederikssund. 
 
Ejendommen er omfattet af Lokalplan nr. 78, som i  § 8, stk. 8.11 skriver at 
der ikke må etableres udestuer eller terrasseoverdækninger.  Markiser eller 
balderkiner efter grundejerforeningens vedtægter tillades, såfremt de er med 
til at understrege bebyggelsens karakter m.v.  Lokalplanen fastsætter således 
bebyggelsens udseende og giver ikke mulighed for opsætning af altaner på 
bebyggelsen. 
 
Projektet omfatter 2 løsningsmodeller, hvor Løsning A er en altan på ca. 4,5 
kvadrat meter placeret i hakkene i facaden, med en bredde på 2,70 m og med 
forkanten beliggende 1,20 m ud foran vinduespartiet, hvor Løsning B er en 
altan på ca. 6,2 kvadratmeter placeret, som på den tidligere ansøgning hen 
foran vinduespartierne, med en længde på 3,88 m og med forkanten belig-
gende 1,30 m foran murfacaden, hvilket svare til 1,47 meter foran vinduespar-
tiet. 
 
Byggeafdelingens bemærkninger til det ansøgte projektet: 
Altaner ved Løsning B er store og dominerende på den elegante rækkehusbe-
byggelse, og selv om udhænget er ændret fra 1,80 m til 1,30 m i forhold til 
den tidligere ansøgning, vil de alligevel give skygge og genere udsigten udover 
fjorden fra naboejendommene, ikke mindst når altanerne bliver møbleret. 
Altaner ved Løsning A vil virke mindre dominerende, ikke mindst på grund af 
den mere hensigtsmæssige og naturlige placering i hakket i facaden men de 
vil alligevel give skygge og genere udsigten. 
 
Begge altanløsninger vil give en uhensigtsmæssig indsigt i nabohuset på både 
1. sal og i stueplan samt ned over nabohusenes terrasser på terræn. 
Der er ud for hver bolig en terrasse i terrænhøjde. 
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Da det jo ikke er et krav, at alle skal opsætte en altan, vil facaden blive me-
get urolig og usymmetrisk, og bebyggelsens fine harmoniske arkitektur og 
lethed vil blive ødelagt. 
 
Projektforslaget med Løsning A og Løsning B har været sendt i nabooriente-
ring/partshøring hos alle Grundejerforeningen Enghusenes medlemmer ialt 57 
ejendomme og der indkom 12 negative indsigelser og 9 positive tilkendegivel-
ser, der ses således at være overvægt af negative henvendelser. 
I indsigelser og i de positive tilkendegivelser kan fremhæves følgende udtalel-
ser om projektet: 
 
Indsigelser: Dårligt projekt som ikke løser forholdene ved alle boliger/ikke 
alle kan få altan - Vil ødelægge bygningens arkitektur og helhedsindtryk - Vil 
give skygge på naboejendommen - Vil give indsigt i nabobygningen - Vil give 
indsigt på naboens terrasse og altan - Udsigten over fjorden forringes for na-
boen - Værdien på boligen bliver forringet - Risiko for skæmmende oplag på 
altanerne. 
 
Positive tilkendegivelser: Giver arkitektonisk sammenhæng med Kajhusene - 
Giver et godt og rart udeliv - Altanerne er smukke og funktionelle - De giver 
på grund af transparente sider mindst mulig skygge på naboejendommen - 
Længere sol på terrassen på grund af genbobygningen. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller over for Plan- og Udviklingsudvalget, 
at: 

1. Der meddeles afslag på den ansøgte tilladelse til opsætning af altaner 
på Enghusene, med henvisning til den dominerende og uensartede 
virkning på facaden, specielt da der ikke er krav om at alle skal opsæt-
te altaner samtidig og med henvisning til generne for naboejendom-
mene med skygge og forringet udsigt. 

 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: Forvaltningens indstilling tiltrædes med følgende bemærkninger: 
Såfremt foreningen kommer med et samlet projekt, hvor der sættes altaner på 
samtlige huse, kan sagen forelægges for udvalget til fornyet stillingtagen. 
 
Jesper Henriksen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Ansøgning - ny skanning 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13721,1030).pdf
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Journal nr.: 

020476-2011 
Sag nr.  87 
 
 
Anmodning om udarbejdelse af lokal-
plan for Kulhusgården. 

Lovgrundlag: Planloven og Sommerhusloven.  
 

Sagsfremstilling: Arkitekt Bent Rohde ansøger på vegne af ejeren af Kulhusgården om udarbej-
delse af lokalplan for ombygning af ejendommen til 10 ferielejligheder i hen-
hold til sommerhusloven. 
Kulhusgården er idag omfattet af lokalplan 025 fra den tidligere Jægerspris 
Kommune og er i denne plan udlagt til anvendelse som lejrskole og fritidsklub 
samt 1 bolig for en ansat på området.  
Der har på ejendommen været igangsat ombygningsarbejder til formålet, men 
disse arbejder blev stoppet og ejendommen solgt til den nuværende ejer med 
uændrede lokalplanforhold. Ejendommen står således idag halvfærdig ombyg-
get med værelser, badeværelser, opholdsarealer m.v.    
Indretning af 10 ferielejligheder og tilladelse til helt ny anvendelse kræver en 
ny lokalplan.  
I kommuneplan 2009-2021 har ejendommen sit eget rammeområde LL 6.4, 
hvor området udlægges her til lejrskole, fritidsklub, kulturelle aktiviteter og 
boligformål og det bemærkes særskilt i rammebestemmelserne, at der ikke må 
etableres nye boligenheder. Der skal derfor også udarbejdes kommuneplantil-
læg der ændrer rammebestemmelserne, så en ny lokalplan er i overensstem-
melse med kommuneplanen. 
En ændring af området med 10 ferielejligheder vil desuden medføre, at der 
skal udarbejdes tillæg til kommunens spildevandsplan så det sikres, at bort-
skaffelse af spildevand foretages på den mest gunstige måde for miljøet.  
Ansøgningen er i god overensstemmelse med kommuneplanens hovedstruk-
tur, hvor byrådet udtrykker vilje til at fremme projekter som kan give bedre 
muligheder for at nyde kommunens smukke natur gennem nye arealer til tu-
risme og fritidsformål. Administrationen kan derfor anbefale, at ansøgningen 
imødekommes og at der igangsættes udarbejdelse af kommuneplantillæg, 
lokalplanforslag og tillæg til spildevandsplanen.     
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Plan- og Miljøchefen indstiller over for Plan- og Udviklingsudvalget, at:  

1. Der igangsættes udarbejdelse af spildevandsplanstillæg for området 
når der foreligger et spildevandsprojekt fra ansøger som giver det 
nødvendige grundlag herfor.  

2. Samtidigt med igangsættelse af spildevandsplantillæg igangsættes 
udarbejdelse af forslag til kommuneplantillæg for ændring af ramme-
bestemmelserne for rammeområde  LL 6.4. og udarbejdelse af lokal-
planforslag for Kulhusgården som åbner mulighed for gennemførelse 
af det ansøgte.   

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Indstilling tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

021544-2011 
Sag nr.  88 
 
 
Ansøgning om ændret anvendelse af 
bebyggelse i erhvervsområde ved Kø-
benhavnsvej i Slangerup 

Lovgrundlag: Planloven og lov om jordforurening. 
 

Sagsfremstilling: Plan- og miljøafdelingen har den 9. oktober 2001 modtaget en ansøgning om 
etablering af et indendørs "legeland" på ejendommen Københavnsvej 19 i 
Slangerup. Ejendommen har tidligere huset virksomheden H. Willum Nielsen 
A/S som producerede maskinskruer, bolte, skiver og møtikker.  
Ønsket fra ansøger er, at omlægge og indrette en del af bygningsmassen fra 
produktions- og lagerhaller til legeland med festrum, mindre café, "fødsels-
dagsrum" samt køkken- toilet- og modtagelsesfaciliteter .  
I alt ønskes et bygningsareal på 2.215 m2 omdannet til det ansøgte formål, 
indrettet i de 2 nordligste af de i alt 3 bygninger på ejendomme. Se vedlagte 
bilag (luftfoto).  
Ejendommen støder mod øst og vest tæt op mod boligområder og mod nord 
ud til det åbne land. Mod syd grænser ejendommen op til Københavnsvej som 
det fremgår af det vedlagte luftfoto med ejendommens placering.   
Trafikalt kommer man i dag til ejendommen fra Københavnsvej og kører fra 
ejendommen ad Banegraven mod øst tilbage til Københavnsvej. Der kan etab-
leres et tilfredsstillende antal parkeringspladser til den påtænkte anvendelse 
på ejendommen. Der er således vist placering af ialt 79 parkeringspladser i 
den fremsendte ansøgning.   
Ejendommen ligger i kommuneplanens rammeområde E 3.4, der udlægger 
området til erhverv såsom værksteds-, håndværks-, engros-, lager- og ser-
vicevirksomhed eller lettere industri, liberalt erhverv, kontor og administration.  
Ejendommen er desuden omfattet af partiel byplanvedtægt nr. 5 fra den tidli-
gere Slangerup kommune. For ejendomme gælder der i byplanvedtægten 
følgende anvendelsesbestemmelser: "Området må kun anvendes til erhvervs-
formål. Der må kun opføres eller indrettes bebyggelse til eller udøves industri 
og større værkstedsvirksomhed, entreprenør- og oplagsvirksomhed, engros-
handel samt forretningsvirksomhed, der har tilknytning til pågældende er-
hverv, eller som efter kommunalbestyrelsens skøn naturligt hører til i områ-
det."   
Det er administrationens vurdering, at det ansøgte ikke er omfattet af hverken 
kommuneplanens rammer eller af byplanvedtægten.  
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En tilladelse til det ansøgte vil derfor kræve udarbejdelse af kommuneplantil-
læg og ny lokalplan, der ud over de allerede nævnte anvendelsesmuligheder 
åbner mulighed for supplerende anvendelse som for eksempel  "publikumsori-
enterede virksomheder inden for forlystelse, sport, motion, fritidsudøvelse o.l."  
 
Ejendommen er registreret som forurenet på vidensniveau 2, idet der i 1996 
er foretaget forureningsundersøgelse på ejendommen, der viste forhøjede 
koncentrationer af diesel/fyringsgasolie. Desuden er der i misfarvet jordprøve 
ved samme lejlighed fundet indhold af smøreolie el. lign. Dette medfører, at 
der efter jordforureningslovens § 8 skal gives særskilt tilladelse til anvendel-
sesændringen og eventuelt gennemføres supplerende forureningsundersøgel-
ser for at afdække behovet for eventuel oprensning eller konstruktionsmæssi-
ge foranstaltninger. Denne undersøgelse kan ske parallelt med eventuel lokal-
planlægningen.  
 
Det er administrationens generelle vurdering, at det erhvervsudviklingsmæs-
sigt ville være gunstigt for kommunen, at åbne for etableringsmulighed for 
denne type erhverv i kommunen.  
Med hensyn til den konkrete ejendom er det endvidere vurderingen, at en 
"blød" anvendelse som ansøgt, set i lyset af ejendommens tætte nærhed til 
beboelse vil være en miljømæssig positiv ændring. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Plan- og Miljøchefen indstiller over for Plan- og Udviklingsudvalget, at:  

1. Der igangsættes udarbejdelse af forslag til kommuneplantillæg for 
ændring af rammebestemmelserne for rammeområde  E 3.4.   

2. Der igangsættes udarbejdelse af  lokalplanforslag for ejendommen 
som dels åbner mulighed for gennemførelse af det ansøgte og dels 
fastholder de nuværende anvendelsesmuligheder.  

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Indstilling tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Københavnsvej 19. Bilag til dagsorden 02.10.2011 

http://www.frederikssund.dk/media(13731,1030).pdf
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Journal nr.: 

005367-2011 
Sag nr.  89 
 
 
Sammenfattende redegørelse vedr. 
kommuneplantillæg og VVM for ny fa-
briksbygning hos Haldor Topsøe, Lin-
derupvej 

Lovgrundlag: Planloven 
VVM-bekendtgørelsen (Bekendtgørelse nr. 1510 af 15.12.2010, Bekendtgørel-
se om vurdering af visse offentlige og private anlægs virkning på miljøet 
(VVM) i medfør af lov om planlægning) 
 

Sagsfremstilling: Haldor Topsøe A/S ønsker at etablere et anlæg til fremstilling af tre mellemva-
rer i en ny fabriksbygning (P6) på fabrikkens område på Linderupvej i Frede-
rikssund. Miljøstyrelsen har vurderet, at virksomheden er omfattet af obligato-
risk VVM-pligt, jf. VVM-bekendtgørelsens bilag 1, punkt 25 og punkt 6b. Det 
nye anlæg kræver derfor, at der udarbejdes et kommuneplantillæg med tilhø-
rende VVM-redegørelse. Etablering af anlægget og den nye produktionslinje 
kræver også en miljøgodkendelse.  
 
I henhold til VVM-bekendtgørelsen er det Miljøstyrelsen, der skal forestå VVM-
processen. Miljøstyrelsen har udarbejdet et forslag kommuneplantillæg nr. 009 
(Bilag 1) med VVM-redegørelse (ikke teknisk resumé af VVM-redegørelsen 
fremgår af Bilag 2). 
 
Af det ikke tekniske resumé konkluderes det, at ved etablering og drift af den 
nye fabrik vil der blive taget tilstrækkelige hensyn til at undgå påvirkninger af 
miljøet. Det er Miljøstyrelsens vurdering, at den beskrevne nye fabrik kan 
etableres uden væsentlige gener for omgivelserne.  
 
Forslaget har været i høring fra den 2. august 2011 til den 27. september 
2011. De indkomne indsigelser og bemærkninger er blevet behandlet af Miljø-
styrelsen. Miljøstyrelsen har udarbejdet en sammenfattende redegørelse, der 
indeholder en sammenfatning af de indkomne høringssvar og et udkast til 
afgørelse samt begrundelsen herfor. Miljøstyrelsen forventer af træffe en afgø-
relse om, at kommuneplantillægget udstedes. Afgørelsen begrundes med, at 
den nye produktionslinje ikke vil øge støjen til omgivelserne, ikke indeholder 
stoffer, der kan være problematiske i forhold til vandmiljøet samt at der ikke 
sker en væsentlig påvirkning af Natura 2000 området. 
Den sammenfattende redegørelse inkl. bilag fremgår af Bilag 3. 
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Kommunalbestyrelsen i Frederikssund gives nu lejlighed til at afgive en udta-
lelse, inden Miljøstyrelsen træffer endelig beslutning om, hvorvidt kommune-
plantillægget skal udstedes.  
Administrationen vurderer, at Frederikssund Kommune ikke har bemærkninger 
til, at Miljøstyrelsen endeligt udsteder kommuneplantillægget med VVM-
redegørelse. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Plan- og Miljøchefen indstiller over for Plan- og Udviklingsudvalget, at: 

1. Det besluttes, at Frederikssund Kommune ingen bemærkninger har til, 
at Miljøstyrelsen endeligt udsteder kommuneplantillægget med VVM-
redegørelse. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Indstilling tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Bilag 1 / PLUD 02.11.2011: Forslag til Kommuneplantillæg nr. 009 for ny fabrik 
på Haldor Topsøe A/S 
Bilag 2 / PLUD 02.11.2011: Ikke teknisk resumé af VVM-redegørelsen 
Bilag 3 / PLUD 02.11.2011: Sammenfattende redegørelse inkl. bilag 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13722,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13722,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13724,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13726,1030).pdf
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Journal nr.: 

007927-2011 
Sag nr.  90 
 
 
Budgetopfølgning pr. 30. september 
2011 

Lovgrundlag: Lov om Kommunernes Styrelse § 40. 
 

Sagsfremstilling: Fagområderne har i samarbejde med Budget og Analyse foretaget en budget-
opfølgning pr. 30. september 2011 for Plan - og Udviklingsudvalgets samlede 
driftsområde. 
Udvalgets driftsområde er opdelt i to bevillingsniveauer: Kollektiv trafik og 
Administration.  
Der foreslås en omplacering af rådighedsbeløb på 261.000 kr. fra fkt. 02.32.31 
Busdrift til 02.22.05 Driftsbygninger og -pladser. Rådighedsbeløbet er den 
resterende del af det oprindelige rådighedsbeløb på 500.000 kr. til 
buslæskærme m.v., der blev afsat i budget 2011 i forbindelse med ændring af 
buslinierne i Horns Herred. Omplaceringen følger af Indenrigs- og Sundheds-
ministeriets præcisering af konteringen af denne type udgifter. 
Der foreslås en nedskrivning af GIS-budgettet med 125.000 kr. 
 

Bevilling: Budgetopfølgningen pr. 30. september 2011 har resulteret i tillægsbevillinger 
for -125.000 kr. Der foreslås desuden omplaceringer af rådighedsbeløb afsat til 
buslæskærme m.v. for 261.000 kr. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Tillægsbevillinger for i alt -125.000 kr. for 2011, som forøger kassebeholdnin-
gen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Plan- og Udvik-
lingsudvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Tillægsbevilling på -125.000 kr., der følger af en nedskrivning af rå-
dighedsbeløbet afsat til GIS, godkendes.   

2. Omplaceringer for 261.000 kr. inden for Plan- og Udviklingsudvalgets 
driftsramme godkendes.    

 

Tidligere beslutninger:  



 

 
16 / 16 

Beslutninger: Indstilling tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: 2011-09-30 forbrugsrapport Plan- og Udviklingsudvalget 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13720,1030).pdf
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Journal nr.: 

019789-2011 
Sag nr.  91 
 
 
Godkendelse af takster - Budget 2012 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Vedlagte takstbilag indeholder de beregnede takster for budgetåret 2012. 
Taksterne er beregnet med udgangspunkt i budget 2012, som blev endeligt 
vedtaget af Byrådet den 12. oktober 2011. 
Det forudsættes, at eventuelle forslag til ændringer holder sig indenfor de 
økonomiske rammer, som er forudsat i det vedtagne budget 2012. Samtlige 
takster godkendes endeligt af Byrådet den 30. november 2011. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

De beregnede takster svarer til de beløbs- og indholdsmæssige forudsætnin-
ger, som er indeholdt i det vedtagne budget 2012. 
 

Indstilling: Budget- og Analysechefen indstiller over for Plan- og Udviklingsudvalget at 
anbefale Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Taksterne godkendes endeligt. 

 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Indstilling tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) var ikke til stede. 

 

Bilag: Forslag til takster 2012 - bilag til fagudvalgenes behandling 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13730,1030).pdf
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Journal nr.: 

033219-2010 
Sag nr.  92 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Der blev orienteret om en kommende pjece i forbindelse med køreplanskifte i 
december. 
 
Jesper Henriksen (A) var ikke til stede. 

  

 


